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Kommunstyrelsen 

Svar på motion 2021:10 från Lotta Wiström (L) och Anna Koskela-
Lundén (L) - Utveckla Mora Äng till ett besöksmål 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad med hänvisning till tjänsteutlåtandet 2022-09-
01. 

Sammanfattning av ärendet 

Lotta Wiström (L) och Anna Koskela Lundén (L) har förslagit att Knivsta kommun ska driva 
arbetet med att utveckla Mora Äng och Mora Sten som besöksmål.  

Motionen 

Motionen 2021:10 anmäldes 2021-11-24 och förslår att följande 5 punkter beslutas: 

1. Att Knivsta Kommun ska vara drivande i att platsen Mora Äng och Mora Sten utvecklas 
som besöksmål och görs mer attraktiv för kommuninvånare och tillresta besökare.  

2. Att Knivsta Kommun bjuder in berörda parter, Länsstyrelsen, Statens Fastighetsverk m.fl. 
till samtal.  

3. Att Knivsta Kommun ska vara drivande för att platsen Mora Äng och dess historia 
utforskas så att nya fynd och information kan bidra till en ökad förståelse för platsens 
historia, dess betydelse och hur där sett ut historiskt.  

4. Att Knivsta kommun redan från start tillskjuter ekonomiska medel för att bidra till olika 
förbättringar på platsen. Vi anser att 3 miljoner kronor behöver avsättas initialt till 
utveckling av Mora Äng som besöksmål.  

5. Att en arbetsgrupp utses som kan leda kommunens arbete. 

 

Motionsställarna hänvisar till beslut och utredningar gjorda mellan åren 2005-2008 där 
potentialen och möjligheterna med Mora Äng som besöksmål lyfts. Knivsta kommun 
bedömdes då inte ha ekonomiska förutsättningar till att göra en satsning på platsen.  

Arbete pågår 

Kultur och fritidskontoret på Knivsta kommun har under åren 2021 och 2022 initierat ett 
samverkansarbete kring Mora stenar. Främst med syfte att öka tillgängligheten till platsen 
både i fråga om att angöra lättare med bil eller buss, men även gällande information och att 
tillgodogöra sig historien. Dessa behov har bland annat lyfts i media av historikern och 
journalisten Herman Lindqvist. 

Det är många aktörer involverade i detta. Den lilla museibyggnad som idag finns på platsen 
ägs och förvaltas av Statens fastighetsverk, vägen förbi hanteras av Region Uppsala, platsen 
i sig ligger i Knivsta kommun, privata markägare, Upplandsmuseet med flera är också 
berörda.  

Ett forum för dessa aktörer finns alltså idag och en av de närmast förestående åtgärderna är 
att Region Uppsala ska förbättra parkeringsmöjligheterna så att besökare på ett säkert sätt 
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kan stanna till vid platsen. Ett annat steg är att samordna och förbättra informationen på 
platsen i en gemensam skyltning. Idag finns skyltar från tre aktörer på platsen. Förvaltningen 
har även tillgängliggjort information om Mora stenar i form av en mini-pod via plattformen 
Storyspot. Ytterligare initiativ för platsen kan tillkomma genom denna samverkan.  

Ekonomisk konsekvensanalys 

Förvaltningen deltar i dagsläget i detta arbete med befintliga resurser och inom ramen för det 
bredare uppdraget kring kulturarv i Knivsta. Eventuella behov av ekonomiska medel från 
Knivsta kommun behöver samordnas med övriga berörda aktörer.  

Barnkonsekvensanalys 

Barnkonsekvensanalys är gjord enligt checklista. 

Underlag för beslut 

Tjänsteutlåtande daterat 2022-09-01 
Motion 2021:10 

Beslutet ska skickas till 

Akten 

 

 

 

 

 

Lena K Larsson 

Kultur och fritidschef 
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Barnchecklista inför beslut 

 

1. Påverkar beslutet barn? 

 

Ja  Nej   

 

Förklara oavsett svar. 

En ökad tillgänglighet till Mora äng och Mora stenar påverkar barns möjligheter att besöka 
platsen. Ett sådant arbete pågår och är inte beroende av detta beslut.  

 

Om, ja fortsätt med frågorna. 

 

2. Hur har barns bästa beaktats? 

 

 

 

 

3. Beskriv eventuella intressekonflikter. 

 

 

 

 

4. Barn tillfrågas vid övergripande fleråriga planer/styrdokument. Har så skett? 

 

Ja  Nej   

 

Inte aktuellt. Beslutet rör inte övergripande flerårig plan/flerårigt styrdokument  

 

Om ja, förklara på vilket sätt barn varit delaktiga i beslutet, vilka åsikter barnen lyft fram samt 
hur dessa åsikter beaktats i beslutet. Om nej, förklara varför barn inte tillfrågats. 

 

Enligt FN är alla under 18 år 

att betrakta som barn 


	Svar på motion 2021:10 från Lotta Wiström (L) och Anna Koskela-Lundén (L) - Utveckla Mora Äng till ett besöksmål
	Förslag till beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Motionen
	Arbete pågår
	Ekonomisk konsekvensanalys
	Barnkonsekvensanalys
	Underlag för beslut
	Beslutet ska skickas till
	1. Påverkar beslutet barn?
	2. Hur har barns bästa beaktats?
	3. Beskriv eventuella intressekonflikter.
	4. Barn tillfrågas vid övergripande fleråriga planer/styrdokument. Har så skett?


